
پرســپولیس ایــن فصل از هر جنســی 
بازیکــن دارد دریبل زن و پلی میکر تا 
بازیکنانــی که در هر حالتی می توانند 
مهاجمان را در موقعیت خوب گلزنی 
قــرار دهنــد بــه نحوی که جمع شــدن 
هافبک هــای خــوب موجــب شــده 
تــا بســیاری از کارشناســان معتقــد 
باشــند کــه خــط میانــی ایــن فصــل 
پرســپولیس یکــی از بهتریــن خطــوط 
میانــی چنــد فصــل اخیــر اســت. هــر 
چنــد در خــط میانــی پرســپولیس 

فعلــی کارایــی اصلی یعنی پاس دادن 
بــه شــکلی نیســت کــه از آن انتظــار 
مــی رود و اگــر لوکادیای گلــزن در این 
فصــل در اختیــار تیــم پرســپولیس و 
خــط حملــه قرار نداشــت، مشــخص 
نبــود کــه پرســپولیس بتوانــد تحــت 
هــر شــرایطی بــا کمتریــن موقعیــت 
بــه گلزنــی و متعاقــب آن بــه گلزنــی و 
پیــروزی برســد کــه نمونــه واضــح آن 
بــازی بــا مســجد ســلیمان بــود کــه 
سرخپوشــان از کمتریــن موقعیت در 

شــرایط بســیار ســخت آب و هوایــی 
مســجد ســلیمان بــرای خودشــان 
پیروزی ســاخته و با کســب سه امتیاز 
دیگــر بــا صدرنشــینی بــه تعطیــات 

برونــد.
در این بین نکته قابل تعمق در رابطه 
با هافبک ها و وینگرهای پرسپولیس 
بــه ایــن مســأله بــاز می گــردد کــه جــز 
ترابــی کــه شــاید تا حــدودی در زمینه 
ارســال پاس های عمقی موفق باشــد 
بقیــه هافبک ها بــا دریبل های اضافه 

و پرداختــن بیــش از حــد بــه کارهــای 
انفــرادی وظیفــه اصلــی خودشــان 
یعنــی پــاس دادن و گل ســاختن برای 
مهاجمــان را بــه طــور کلــی فرامــوش 
کرده انــد یــا حداقــل اینکــه بــه هــر 
دلیلــی کــه بــوده نتوانســته اند در آن 
توفیقی داشــته باشــند. ایــن در حالی 
اســت کــه هافبک هــا که بــه مغزهای 
متفکــر یــک تیــم معــروف هســتند 
بایــد بــه نوعی مانند یــک کامپیوتر در 
میانــه زمیــن عمــل کنند و بــا کمترین 

کار اضافــه قبــل از اینکه به مهاجمان 
تیمشــان پــاس بدهند فکــر طراحی و 
ارسال بهترین پاس را برای مهاجمان 
تیمشــان فراهــم ســازند. نکتــه ای که 
حتماً یحیــی باید در تمرینات تیمش 
بــه هافبک هــای تیمش گوشــزد کند 
و بــه نوعــی کامپیوترهــای تیمــش را 
بــه نوعــی بــرای بهتریــن و بیشــترین 
طراحــی پــاس دادن بــرای مهاجمــان 
بــه قول کارشناســان امر به تنطیمات 

کارخانــه بــاز گرداند.

حیف است با رسیدن دیاباته یکی از مهاجمان بیرون بنشیند

 یوسفی: لوکادیا مثل فرشاد است
مادرزاد  گـــــــلز ن

رحیم یوســفی هافبک اســبق تیم پرســپولیس از ایرادات خط هافبک پرســپولیس در کم ســاختن موقعیت صحبت می کند. او در ادامه به خصوصیات فنی لوکادیا اشــاره می کند و به این نکته می پردازد 
که با حضور دیاباته و اضافه شــدن او به خط حمله پرســپولیس سرخپوشــان از هر زمان دیگری دســت نیافتنی تر خواهند شــد.

اسپانسر پیراهن 
بدون قرارداد؟

بــا وجــود اینکــه در دیــدار هفتــه 
نخســت لیــگ برتــر پرســپولیس 
مقابــل ذوب آهــن هیچ اسپانســری 
روی پیراهــن خــود نداشــت اما حالا 
و در پنج بازی اخیر نام شــرکتی روی 
پیراهن ثبت شــده که هیچ درآمدی 
بــرای باشــگاه بــه همــراه نــدارد. بــر 
اســاس اطاعاتی که خبرنگار ایسنا 
کســب کــرده، رضــا درویــش بــدون 
قــرارداد رســمی بــا شــرکت مذکــور 
نــام آن را روی پیراهــن پرســپولیس 
زده و امیــدوار اســت که بعــداز اقاله 
کارگــزار، بتوانــد قــرارداد رســمی 
پرسپولیس را با آن شرکت اسپانسر 
بــه امضــا برســاند و منابــع درآمــدی 

باشــگاه را از ایــن راه تأمیــن کنــد.

 
دوباره به دنبال 

زمین نفت
دی مــاه ســال گذشــته وقتــی رضــا 
درویــش مدیرعامــل پرســپولیس 
شد این تیم غیر از مشکات مالی، 
زمیــن تمریــن دوم هــم نداشــت و 
یحیی بارها از این موضوع گله کرد. 
در آن مقطع پرسپولیس زمین نفت 
تهرانســر را بــرای مدتــی در اختیــار 
گرفــت امــا حــالا دوبــاره بــا معضــل 
زمیــن تمریــن مواجه شــده اســت. 
بازیکنــان پرســپولیس می گوینــد با 
توجه به تمرینات فشــرده و طولانی 
در ورزشــگاه شــهید کاظمــی چمــن 
این مجموعه شرایط جالبی ندارد و 
باید حتماً زمین چمن دومی داشته 
باشــیم امــا تــا الان اتفاقــی نیفتاده. 
ظاهــراً دوبــاره زمین نفت تهرانســر 
گزینــه پرســپولیس اســت امــا بایــد 
نامه نگاری هایی بیــن وزارت ورزش 
و وزارت نفت صورت بگیرد و همین 
مســأله باعث شــده کار پیش نرود.

 
بازی با فولاد کجاست؟

پرســپولیس قــرار اســت فــردا ۲۹ 
شــهریورماه در دیــداری تدارکاتــی 
به مصاف فولاد خوزستان برود اما 
از آنجایــی که وضعیت چمن زمین 
شــهید کاظمــی مناســب نیســت 
قــرار اســت ایــن بــازی در زمیــن 
دیگری برگزار شــود. از ســوی دیگر 
زمیــن تمرین هــای تهــران توســط 
تیم های دیگر اســتفاده می شــود و 
پرسپولیســی ها هنوز نتوانسته اند 
زمینــی بــرای ایــن بــازی انتخــاب 
کننــد. بر همین اســاس مســئولان 
پرسپولیس با فولادی ها هماهنگ 
کردنــد تــا اگــر آنهــا می تواننــد یــک 
زمیــن بــرای برگــزاری ایــن بــازی 
پیــدا کننــد. در مجمــوع چیــزی که 
مشــخص اســت اینکــه ایــن بــازی 
قطعــاً برگزار می شــود امــا باید دید 
در کــدام زمیــن انجام خواهد شــد.

 
صادقی برگشت

ســعید صادقــی کــه از تیــم 
ملی خــط خورد و به اتریش 
ز روز شــنبه در  نرفــت ا
تمریــن پرســپولیس حاضر 
شــد امــا اختصاصــی کار 
کــرد. صادقــی از دیــروز 
هــی  و گر ت  ینــا تمر ر  د
پرســپولیس حاضــر شــد تــا 
بــرای بازی با تراکتور آماده شــود 
هــر چنــد از نظــر روحــی شــرایط 
زیــاد مســاعدی نداشــت و 

ناراحــت بــود.
 

هافبک های پرسپولیس باید به تنظیمات کارخانه باز گردند

کامپیوترهای پرسپولیس باید دقیق تر به پاس دادن فکر کنند

اهمیت نمی دهم گوهری پارسال چه کار کرده

ننکا: بیرانوند بازی می کند چون کیفیت دارد

دقیقاً یادم هست 
که علی آقا در مورد 
فرشاد می گفت او 
اگر نود دقیقه در 

زمین راه هم برود 
باز هم اطمینان 

دارم که به وظیفه 
اصلی خودش یعنی 
گلزنی عمل می کند. 

لوکادیا هم خیلی 
خوب، خودش را 

در موقعیت گلزنی 
قرار می دهد اما به 
دلیل اضافه وزن یا 

هر دلیل دیگری که 
هست تکنیک خیلی 

بالایی ندارد

تمرینات اختصاصی روزهای اخیر باعث شده او در شروع مجدد تمرینات 
پرسپولیس به کارهای گروهی اضافه شود و در کنار سایر بازیکنان او را هم در متن 
تمرین ببینیم. تغییرات شرایط جسمانی این مهاجم مالیایی از تصاویری که از او 
منتشر شده هم قابل تشخیص است و به نظر می رسد دیاباته به شرایط مطلوب 
بدنی نزدیک شده است. گفته می شود او برای بازی با تراکتور در لیست 20 نفره 
خواهد بود که در این شرایط یحیی باید نام یکی از نفرات نیمکت نشینش را خط بزند.

او که در چند وقت اخیر خواهان افزایش قراردادش شده بود، در نهایت موفق به 
این کار شد و با نظر رضا درویش مدیرعامل پرسپولیس رقم قرارداد این بازیکن 
افزایش پیدا کرد. این در حالی است که برخی دیگر از بازیکنان پرسپولیس هم 
خواهان افزایش رقم قرارداد خود شده بودند اما فعلاً موفق نشده اند. امیدواریم 
این بالا رفتن رقم قرارداد عبدی باعث پیشرفت فنی او هم بشود چرا که این بازیکن 
غالباً بی انگیزه و منفعل عمل می کند و شاید با پول بیشتر انگیزه بالاتری پیدا کند.

مهدی عبدیشیخ دیاباته

رقم قراردادش را بالا بردنددر لیست 20 نفره بازی با تراکتور

 zخبر

بــا توجــه بــه اینکــه پرســپولیس با جــذب یورگــن لوکادیا بخشــی از مشــکلاتش در 
خط حمله را حل کرد و البته شــیخ دیاباته هم هســت، بعید اســت حتی در صورت 
صحت و سلامت، عیسی را دوباره با پیراهن قرمز ببینیم. در شرایطی که به پاکدل 
و عبدی بازی نمی رسد و شرایط برای آنها سخت تر هم خواهد شد عیسی آل کثیر 
برای نیم فصل دوم هم شانســی ندارد. گفته می شــود تراکتور دنبال این اســت تا 

آل کثیر را جذب کند و بعید نیســت این انتقال در آینده ای نزدیک نهایی شــود.

عیسی آل کثیر

تراکتور دنبالش افتاد
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 zگزارش

در رابطه با سپری شدن شش 
هفته لیگ و بازی های پرسپولیس 

چه نقد فنی دارید؟
بــه هــر حــال طبیعــی اســت که هــر تیم 
در بازی هــای ابتــدای فصل بــالا و پایین 
و بــه قولــی نوســان داشــته باشــد امــا با 
وجود این پرسپولیس بعد از دو تساوی 
کــه داشــت بــا چهار بــرد بســیار امیدوار 
کننده ظاهر شــد و بــا نتایجی که گرفت 
خــودش را بــه عنوان تیــم اول ایران یک 
بــار دیگــر مطــرح ســاخت و بــه حریفان 
گوشــزد کرد که همــه حریفان خصوصاً 
بقیــه مدعیــان بایــد روی او حســاب 
خاصی باز کنند. پرسپولیس تیم خوبی 
را در ایــن فصــل جمــع و جــور کــرده و به 

قولــی بهتریــن و کامل تریــن تیم در بین 
تیم های لیگ برتری محســوب می شود 
که در هر پست دو بازیکن بسیار خوب 

و بــا فاصلــه فنــی کم را در اختیــار دارد.
به نظر یحیی امسال تیم خیلی 

خوبی را بسته و کمبودی در تیمش 
دیده نمی شود.

بلــه دقیقــاً بــر خاف فصل قبــل که تیم 
بــا مشــکل فنــی در بعضــی از پســت ها 
خصوصــاً در پســت مهاجــم مواجــه بود 
امســال شــرایط تیم بســیار خوب است 
و بــا جــذب دو مهاجــم بســیار خــوب در 
کنــار هافبک ها و مدافعــان و دروازه بان 
بســیار خــوب تیــم، پرســپولیس از هــر 
نظر تیم خیلی خوبی اســت و بزرگترین 
مشــکل خــودش را کــه نبــود مهاجمــان 

گلــزن بــود را برطــرف کرده اســت.
در این بین عملکرد لوکادیا را 

چگونه ارزیابی کرده اید؟

لوکادیا شاید تکنیک خیلی خوبی نداشته 
باشــد و بــا مشــکل اضافه وزن هــم مواجه 
باشــد امــا در کار تاکتیکــی بــه نحو احســن 
خــودش را جــا انداختــه اســت و اگــر دقت 
کنیــد هــر جــا کــه حضــور مهاجــم در آن 
ضروری است حضور دارد. جابه جایی های 
لوکادیا واقعاً منحصر به فرد اســت و همه 
می بیننــد کــه او از کمتریــن موقعیــت برای 

خــودش یــک فرصت گل می ســازد.
شما می توانید او را با فرشاد پیوس 

بهترین مهاجم زمان بازیگری 
خودتان قیاس کنید؟

دقیقــاً یــادم هســت کــه علــی آقــا در مورد 
فرشاد می گفت او اگر نود دقیقه در زمین 
راه هــم بــرود بــاز هــم اطمینــان دارم که به 
وظیفــه اصلی خــودش یعنــی گلزنی عمل 
می کنــد و گل خــودش را می زنــد، به خاطر 
همیــن هــم بود کــه خیال مــان در هر بازی 
راحــت بــود کــه در زمینــه گلزنــی فرشــاد را 

داریــم کــه کار را به قولی در امر گلزنی برای 
مــا در مــی آورد. لوکادیــا هــم خیلــی خوب، 
خودش را در موقعیت گلزنی قرار می دهد 
اما به دلیل اضافه وزن یا هر دلیل دیگری 
که هست تکنیک خیلی بالایی ندارد. این 
در حالی بود که فرشاد خیلی خوب دریبل 

مــی زد و از تکنیک خوبی برخــوردار بود.
عملکرد لوکادیا را در بازی مقابل 

مسجد سلیمان چگونه ارزیابی کردید؟
لوکادیــا مقابــل مســجد ســلیمان عالی 
کار کرد و در روزی که پرســپولیس بازی 
خیلی خوبی را انجام نداد به قولی کار را 
برای تیمش در آورد و یک تنه در داخل 
محوطه هجده قدم عالی کار کرد و روی 
یــک کرنــر و یک کار انفــرادی کار را برای 

پرسپولیس در آورد.
با حضور دیاباته معتقدید که 

پرسپولیس باید با دو مهاجم در 
کنار هم بازی کند؟

حتماً پرســپولیس باید بــا دو مهاجم بازی 
کنــد چــون بــه هــر حــال از گذشــته تــا بــه 
حال پرســپولیس هجومی ترین تیم ایران 
بــوده و هســت، از همیــن رو از نظــر من با 
داشتن مهاجمانی مانند دیاباته و لوکادیا 
حیف اســت کــه یکی از آنهــا روی نیمکت 
بنشــیند و بــه هــر حــال در ایــن صــورت 
می تــوان به یکــی از آنها وظایفــی متفاوت 
داد. به طور مثال در کنار کارهای تهاجمی 
بهتــر اســت به یکــی از مهاجمــان وظایف 
دوندگی بیشتر و کمک به پرسینگ تیمی 
و وظایــف دیگــر، جــدا از کار هجومی داد.

در رابطه با قهرمانی پرسپولیس 
بعد از کسب صدرنشینی اش چه 

صحبتی دارید؟
بــه نظرم هنــوز نمی توان به شــکل صد 
درصــد حــرف از قهرمانــی یــک تیــم زد 
چــون هنوز ۲4 هفته دیگــر باقی مانده 
است اما پرســپولیس شخصیت بردن 
و پیــروزی تحــت هــر شــرایطی را بــه 
خوبــی بــه دســت آورده اســت مثــاً در 
مقابــل مســجد ســلیمان دیدیــم کــه 
پرســپولیس خیلی خوب بازی نکرد اما 
خیلی مهم بود در روزی که سرخپوشان 
خیلــی خــوب نبودنــد برنــده شــدند و 
بــا ســه امتیــاز از زمیــن بیــرون آمدنــد. 
ایــن یعنــی روحیــه قهرمانــی. کاری کــه 
مــا هــم زمان خودمــان در پرســپولیس 
انجــام می دادیــم و علــی آقــا تحــت هــر 
شــرایطی روحیــه برد و برنــده خواهی را 
در وجــود مــا قــرار داد کــه حتــی اگــر در 
طــول فصــل یکــی دو بــازی را هم خوب 
انجــام نمی دادیــم برنــده می شــدیم و 
قهرمانی را کســب می کردیم. روحیه ای 
کــه در پرســپولیس ایــن فصــل وجــود 
داد و ادامــه حفــظ ایــن روحیه می تواند 

پرســپولیس را بــه قهرمانــی برســاند.
بازی پرسپولیس مقابل تراکتور را 

چگونه ارزیابی می کنید؟
شــنیدم بــه خاطــر اتفاقــات فصــل قبــل 
قــرار اســت بــازی بــدون تماشــاگر برگــزار 
شــود کــه ایــن امــر ظلمــی بــزرگ در حــق 
پرســپولیس اســت و نبایــد بــا هــر بهانــه 
کوچکی پرسپولیس را از داشتن بزرگترین 
سرمایه اش یعنی تماشاگر محروم سازند.

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار


